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Pandemija koronavirusa ugrozila je svjetsku vinsku industriju koja se suočava s velikim padom plasmana svojih proizvoda zbog čega je prisiljena na razne načine rješavati se viškova

Da bi spasile 
vinare države 
vino pretvaraju 
u dezinficijense

Drugi je modalitet da država omogući skladištenje 
u velikim, slobodnim kapacitetima najvećih 
vinarija i snosi trošak. Postoji i model »zelene 
berbe« s kojom se značajno smanjuju prinosi tako 
što se u određenom dijelu formiranja grozda dio 
baci te se smatra jednom vrstom propasti sezone

Milijuni za uništavanje vina
Sa zatvorenim barovima, restoranima i hoteli-
ma, agroturizmom na nuli i ozbiljnim padom 
izvoza, vinogradarima, kooperantima i podu-
zetnicima potrebna je nova financijska potpo-
ra za nastavak aktivnosti i preživljavanje ove 
krize. Komisija mora predložiti proračun EU 
koji odgovara nuždi s kojom se suočavamo 
s paketom izvanrednih mjera, poput krizne 
destilacije, kako bi se pomoglo u izbjegava-
nju kolapsa sektora. Neki proizvođači također 
razmatraju destilaciju dijela svog vina najniže 
kvalitete kako bi ga pretvorili u etanol koji se 
koristi za proizvodnju hidroalkoholnog gela, 
koji je trenutno mnogo potražen uslijed du-
gotrajne koronavirusne krize. Vinske zadruge 

Francuske, Italije i Španjolske apelirale su na 
Europsku uniju da izdvoji 350 milijuna eura 
za europski projekt destilacije od 10 milijuna 
hektolitara.
Sve u svemu, jasno je da Komisija mora 
predložiti dodatne mjere za vinski sektor. Po-
trebna nam je veća regulatorna fleksibilnost i 
istinski financijski odgovor EU-a da bismo po-
mogli vinarima, jer se uz smanjenu potrošnju 
očekuje i znatan pad izvoza. Prijedloge treba 
promatrati kao prvi korak, potrebna su nam 
dodatna sredstva izvan sektorskih programa. 
Sektoru vina potrebna je veća regulatorna 
fleksibilnost, a sustav privatnog skladištenja 
nije usmjeren na najmanje korisnike.

» Pretvaranje 
vina u rakiju 

znači da od litre vina 
dolazimo do dva 
decilitra rakije. Ono što 
je izvjesnije, ali na neki 
način ponižavajuće 
po vino, njegovo je 
pretvaranje u alkohol, u 
konačnici dezinficijense 
za zaštitu od širenja 
virusa

Marinko Vladić

Jedan od tvoraca novog 
hrvatskog Zakona o 

vinu - Marinko Vladić
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Strani gosti u našim 
restoranima preferiraju 
isključivo hrvatska vina

Ne pruži li nam dr-
žava ruku pomoći, 
cjelokupna vinar-
ska proizvođačka 

scena, kako vinogradari, 
tako i vinari, mogla bi pre-
trpjeti štete od kojih se ve-
lik dio nikad neće opora-
viti. U ovom trenutku pad 
plasmana naših proizvoda 
je 95 posto što znači da do 
ovogodišnje berbe ne mora 
ni doći. Odnosno, da bi do 
nje došlo moramo se riješiti 
viškova za što, istina, posto-
ji nekoliko institucionalnih, 
poznatih rješenja koja su se 
u neki državama, najvećim 
proizvođačima kao što su to 
Francuska i Njemačka, već 
znala primjenjivati.

Dramatična je ovo izjava 
Marinka Vladića, direktora 

PZ Vrbnik, ali i osobe koja 
enološkom stručnošću kao i 
poznavanjem vinskog zako-
nodavstva, jednog od tvora-
ca novog hrvatskog Zakona 
o vinu. U velikoj ga se mjeri 
doživljava kao osobu koja s 
posebno stručnim dignite-
tom predstavlja cjelokupnu 
hrvatsku vinsku scenu pa je 
ovo na neki način posljed-
nje upozorenje što dolazi od 
strane hrvatskih vinara u cilju 
opstanka te djelatnosti. Ne-
malo je glasova koji pošast 
koronavirusa izjednačavaju s 
nevjerojatnim pomorom hr-
vatskih vinograda izazvanih 
filokserom i silovitim iselja-
vanjem vinogradara Dalma-
cije u novi svijet. Tuga je tim 
veća jer danas za naše vino-
gradare i vinare nikakav »novi 
svijet« ne treba. Djelomična 
pak sreća, ako se kolektivna 
nesreća može tako nazvati, 

ta je da se Hrvatska uklapa u 
procese koji se događaju na 
cjelokupnoj europskoj, pa i 
svjetskoj vinskoj sceni tako 
da se može nadati kolektiv-
noj pomoći.

Snažan gubitak
Koronavirus je, naime, zau-

stavio potrošnju vina u svim 
državama, možete tek za-
misliti što je zadesilo Italiju 
i Španjolsku koje su pozna-
te kao veliki proizvođači, ali 
i potrošači vina, tako da su 
se na noge digle pojedine 
strukovne skupine Europske 
unije. Ne treba zaboraviti ni 
to da je u tom sektoru zapo-
sleno oko 200 tisuća radnika 
što je dodatni impuls insti-
tucionalne europske brige.

Svjestan situacije, poseb-
no posljedica koje može 
ovaj zastoj dugoročno pro-
uzročiti, hrvatski zastupnik 

Država mora odlučiti - Ivica Kovačević, predsjednik 
udruge Vino Dalmacija

u Europskom parlamentu 
Tonino Picula uputio je pri-
je nekoliko dana Europskoj 
komisiji pitanje o planiranim 
mjerama za zaštitu proizvod-
nje i zaposlenih u vinarskom 
sektoru. Naime, Picula smatra 
kako je zbog negativnog utje-
caja krize uzrokovane pande-
mijom koronavirusa, vinska 
industrija pod snažnim pri-
tiskom i zahtijeva podršku.

- Zbog zatvaranja glav-
nih kanala prodaje, poput 

restorana, hotela i drugih ugo-
stiteljskih objekata, te općeni-
to prestanka turističkih aktiv-
nosti, naša domaća, hrvatska 
vinska industrija trpi snažne 
gubitke prodaje i izvoza vina 
od početka izbijanja krize, 
istaknuo je Picula. Inicijati-
va je naišla na odobravanje 

hrvatskih vinara koji u njoj 
vide ipak slamku spasa.

Subvencije
- Drago mi je da su hrvat-

ski vinari prepoznali moju 
inicijativu, tim više zbog či-
njenice što je hrvatski vinar-
ski sektor iznimno važan jer 

» Vinogradarstvo 
je poljoprivreda, 

no proizvodnja 
kvalitetnih, ili u našem 
slučaju visokokvalitetnih 
autohtonih vina je nešto 
najvrednije s čime se 
neka zemlja može 
ponositi

Ivica Kovačević


